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BLIC: Dobio mononukleozu pa ostao invalid Muškarcu iz Novog Pazara bolnica 
će isplatiti milionsku odštetu zbog NEMARA LEKARA 

BLIC: NA TRANSPLATACIJU JETRE U SRBIJI ČEKA 50 LJUDI "Nema strašnijeg 
osećaja nego kad vam ispred sale saopšte da ipak mora NEKO DRUGI" 

RTS: Omogućena donacija reproduktivnih ćelija u Srbiji 

RTS: Hrabra Beograđanka želi da pomogne nepoznatoj ženi da postane majka  

021: Norveška ministarka zdravlja: pustite ljude da puše, piju i jedu koliko hoće 

 



BLIC 

 

 

DOBIO MONONUKLEOZU, PA OSTAO INVALID Muškarcu iz Novog Pazara bolnica će isplatiti milionsku 
odštetu zbog NEMARA LEKARA 

•  Opšta bolnica u Novom Pazaru moraće da plati pacijentu (45) minimum 9,1 milion dinara zbog propusta 

koji su lekari te zdravstvene ustanove načinili tokom njegovog lečenja u decembru 2012. godine, 

presudio je Viši sud u Kraljevu. 

Taj pravosudni organ naložio je Opštoj bolnici da pacijentu isplati 2.750.000 dinara na ime nematerijalne 

štete u vidu pretrpljenog straha, fizičkih i duševnih bolova, kao i 1.333.905 dinara na ime materijalne 

štete po osnovu izgubljene zarade od početka lečenja do pravosnažne presude. 

Dodatnih 4.431.057 dinara ta zdravstvena ustanova isplatiće na ime gubitka 69 odsto zarade do 2042. 

godine, odnosno na ime kapitalizirane rente. 

I parnični troškovi od skoro 600.000 dinara pali su na teret Opšte bolnice. 



Pacijent čiji identitet je poznat redakciji "Blica" u par navrata je tokom novembra i decembra 2012. 

godine bio hospitalizovan na Infektivnom odeljenju Opšte bolnice u Novom Pazaru zbog visoke 

temperature i bolova u stomaku. 

Ti simptomi, prema mišljenju medicinskih veštaka, izazvani su infektivnom mononukleozom, koja je zbog 

neblagovremene i neadekvatne reakcije lekara izazvala komplikacije i apsces jetre. 

Lekari tog odeljenja sa zakašnjenjem su uočili ozbiljnost njegovog stanja posle čega su ga poslali na 

Hirurgiju, a oni hitno uputili u Klinički centar Srbije. U toj zdravstvenoj ustanovi mu je urađeno nekoliko 

hirurških intervencija, uklonjeni su mu delovi jetre, slezina i sanirane povrede mokraćnog kanala. Ipak, 

zbog svega toga mu je životna aktivnost prepolovljena, dok mu je radna sposobnost umanjena za 69 

odsto. 

O svojoj bolesti, lečenju u novopazarskoj bolnici i tužbi nije želeo javno da govori. 

BLIC 

 

 



NA TRANSPLATACIJU JETRE U SRBIJI ČEKA 50 LJUDI "Nema strašnijeg osećaja nego kad vam ispred sale 
saopšte da ipak mora NEKO DRUGI"T O :  D .  K E C I Ć  /  R A S  S R B I J A  

Slavica Obradović (44) iz Beograda na transplataciju jetre čeka četiri godine. Do sada je isto toliko puta 

bila pozivana na operaciju ali novi organ još nije dobila, čulo se na tribini o važnosti donorstva i 

transplatacije organa koja je održana u Boru. 

- Sa 24 godine mi je postavljena dijagnoza autoimuni tip oboljenja jetre, što je genetsko oboljenje. 

Nikada nisam koristila alkohol. Nisam ni pušila, ali bolest ne bira, to vas jednostavno zadesi u nekom 

trenutku. Kada sam saznala od čega bolujem, verovala sam da će proći ako uzimam lekove ali sa 27 

godina mi je prvi put saopšteno da ću morati da uradim transplataciju jetre, kako bih nastavila da živim - 

započinje svoju živvotnu priču Obradovićka. 

Ona naglašava da se pre dve decenije u Srbiji nisu radile transplatacije pa je preko humanitarnih akcija 

pokušavala da sakupi dovoljno novca kako bi obavila neophodne preglede u inostranstvu. 

- Zahvaljujući dobrim ljudima uspela sam da odem u Italiju gde su mi rekli da je u mom slučaju moguća 

transplatacija koja je tada koštala 200 hiljada evra. Nisam znala da li da se radujem što za mene ima 

šanse da preživim ili što je moj život procenjen na 200 hiljada evra. Međutim, onda, na moju sreću i u 

Beogradu počinje formiranje tima za transplataciju jetre-dodaje naša sagovornica. 

Slavica je bila među prvih pet pacijenata za transplataciju jetre, od kojih je pored nje danas još samo 

jedna osoba u životu jer preostalih troje nisu dočekali šansu za novi život. 

- Imam milion i jedan razlog kao i svi ostali da budem živa. Želimo da se priča o transplataciji organa jer 

jedna osoba može spasiti nekoliko života. Do sada sam četiri puta bila pozvana, ali transplatacija jetre mi 

još nije urađena jer je u tom trenutku bilo ugroženijih ljudi. Kada vas pozovu i čekate pripremljeni za 

operaciju, a onda vam saopšte da na samo pet koraka od ulaska u salu, neko drugi mora pre vas, nema 

strašnijeg osećaja. Jer toliko strepite za šansom, novim, zdravim početkom i on bude tako blizu, a, ipak, 

toliko daleko. Bez obzira na sve, verujem da ima puno dobrih i humanih ljudi i da će bti još više donora. 

Imam sina starog 12 godina i ja nikada neću odustati od ove borbe - kaže Obradovićeva.S R B I J A  

Dr Milica Ćulafić, konsultant za terapiju u timu za transplataciju jetre naglašava da su od 2013 kada je 

aktiviran program za transplataciju jetre u Kliničkom centru u Beogradu urađeno 52 operacije tog tipa. 



- Na listi čekanja za transplataciju jetre je trenutno je oko 50-ak pacijenata, među kojima ima i onih koji 

na operaciju čekaju dve i tri godine. U Srbiji i dalje nema dovoljno donora i to je jedan od razloga zašto 

se i organizuju ovakve tribine da bi se podigla svest kod ljudi koliko je taj akt doniranja organa koje jedno 

ljudsko biće može da učini prema drugom ljudskom biću human, kada za njega više nema spasa - kaže dr 

Ćulafić. 

Ona naglašava da prema novom zakonu nema više donorskih kartica i to je na neki način korak bliže 

poboljšanju donorstva. 

- Porodica i dalje donosi odluku o tome želi li da donira organe ili ne. Možete da se izjasnite Upravi za 

biomedicinu da ne želite da budete donor i u tom slučaju porodica neće biti kontaktirana - rekla je dr 

Ćulafić. 

Boraninu Danetu Ljubiću nakon tri preživela infrakta, srce je ostalo sa radom od svega 10 posto. 

- Bilo je pitanje dana koliko ću živeti. Našao sam se na listi čekanja i posle mesec dana sam dobio poziv iz 

Kliničkog centra kada su mi kazali da je pronađeno odgovarajuće srce i porodica preminulog je posle sat 

vremena pristala na doniranje organa. Ima sam veliku sreću da to budem upravo ja. Živ sam i ponovo 

među vama. Često idem u crkvu da upalim sveću za svoje, ali i za zravlje porodice koja mi je omogćila 

nov i zdrav život - kaže Ljubić. 

Još jedna Boranka je imala puno sreće da nakon mesec dana čekanja dobije novu jetru. Sada se oseća 

zdravo, snažno, radosno. 

- Razbolela sam se krajem 2016. godine od autoimune bolesti koja je prerasla u cirozu jetre. Dok nisa 

obolela iskreno nisam razmišljala o donorstvu I važnosti da budemo humani I spasimo nečiji život. Sada 

sve gledam iz drugačijeg ugla. Jer sam upravo ja, zahvaljujući humanim ljudima nastavila da dišem i 

radujem se svakom novom danu - kazala je Florićka. 

Gradonačelnik grada Bora Aleksandar Milikić jedan je od onih osoba koji je o donorstvu razgovarao sa 

svojom porodicom jer kako kaže nema lepšeg osećaja od onog kada nekome spasite život. 

- Borani imaju široku svest o svemu pa i o humanosti u to sam siguran. Ovo je prilika da pozovemo 

sugrađane da razgovaraju sa svojim porodicama da nakon života, što je sasvim normalno da će se desiti 



jednog trenutka obavežu porodice da svoje organe doniraju nekon drugom čime će produžiti nečiji život 

- kazao je Milikić. 

RTS 

 

 

Omogućena donacija reproduktivnih ćelija u Srbiji 

Donacija reproduktivnih ćelija i embriona konačno je dostupna u Srbiji. To je omogućilo usvajanje novih 

pravilnika koji prate Zakon o lečenju neplodnosti. 

Jasno su definisani uslovi koje davalac mora da ispunjava, a uspostavljen je i novi sistem evidencije – 

Državni registar, koji će sadržati sve podatke o svim korisnicima u bilo kom segmentu postupka 

biomedicinski potpomognute oplodnje. 

Uz dozvolu za obavljanje te delatnosti, biće dozvoljen uvoz i izvoz reproduktivnih ćelija iz banaka koje 

ispunjavaju međunarodne uslove i kriterijume, ukoliko u Srbiji ne bude obezbeđen potreban materijal. 



RTS 

 

 

Hrabra Beograđanka želi da pomogne nepoznatoj ženi da postane majka 

Do sada je u svetu iz presađenih materica rođeno 13 beba. Osam u Švedskoj, dve u Sjedinjenim 

Državama, i po jedna u Brazilu, Indiji i Srbiji. Aleksandra Matović, želi da pomogne nepoznatoj ženi da 

postane majka, tako što će joj donirati svoju matericu.Kristina Savić ima 33 godine. Njena životna priča je 

bila neobična i do sada, a tek posle teksta u novinama u kojem je najavila da podiže kredit sa mužem 

kako bi postala majka, priča je postala još neverovatnija.Kristina Savić je rođena bez materice. Iz 

medicinskih razloga ni njena sestra bliznakinja, niti majka ne mogu da budu donori. Aleksandra Matović 

živi u Beogradu. Pročitala je tekst u novinama i donela odluku. 

„Imam troje dece i ja sam taj jedan reproduktivni ciklus zaključila. Ako taj moj neki organ koji, ne da mi 

ne treba, ali on je uradio ono što je trebalo, a nekome može da posluži, zašto ne bih pomogla? U mom 

okruženju ima puno mladih ljudi koji se bore sa veštačkom oplodnjom, sa neplodnošću i prolaze razne 



golgote, ali oni imaju neku šansu, a ova mlada žena nema nikakvu šansu, sem donorstva ili surogat 

majke“, objašnjava Aleksandra šta ju je navelo na ovu odluku. Oba postupka su komplikovana i skupa. Da 

bi se zahvat presađivanja materice uradio potrebno je mnogo analiza i sam proces do operacije traje 

mesecima, ali Kristina ne želi da odustane.Priznaje da nije očekivala pomoć od potpuno nepoznate 

osobe, međutim to za Aleksandru nije bila prepreka da se odluči za ovako hrabar gest. 

„Ni jednog sekunda nisam tako razmišljala. Čak i da ne upoznam tu ženu, ja bih to uradila, jer smatram, 

da ako hoćete da pomognete, ne treba vam drugi razlog“, naglašava Aleksandra Matović. 

„To me hrabri najviše. Pored želje da budem majka. Pored ljubavi koju moj suprug oseća prema meni i ja 

prema njemu, to što postoje ljudi koji ipak žele da pomognu nekome koga nikada nisu upoznali, to je za 

mene neopisiv osećaj“, kaže Kristina u telefonskom razgovoru za RTS. 

Još se ne zna da li će Aleksandrina dobra volja pomoći Kristini. Potrebno je još mnogo analiza, pregleda i 

svega što jedna ovako komplikovana intervencija zahteva. No, jedno se zna, da je Aleksandra Matović 

neobično dobra žena. 

021 

 

 



Norveška ministarka zdravlja: Pustite ljude da puše, piju i jedu koliko žele 

Nova norveška ministarka zdravlja Silvi Listhaug izazvala je žestoke polemike rekavši da bi ljude trebalo 
pustiti da jedu, piju i puše "koliko god žele", prenosi BBC. 

Listhaug je takođe rekla da su pušači postali "otpadnici" društva. 

Populistička političarka poznata po protivimigrantskim stavovima u petak je imenovana za novu 

ministarku zdravlja, godinu dana nakon što je morala da odstupi zbog spora oko zakona o sigurnosti. 

Kritičari kažu da "pojma nema" šta je to javno zdravlje. 

"Moja shvatanje javnog zdravlja je vrlo jednostavno. Ne planiram da budem moralna policajka i govorim 

ljudima kako da žive svoje živote, ali nameravam da im omogućim da se informišu i sami odluče", rekla je 

ministarka televiziji NRK. "Ljude bi trebalo pustiti da puše, piju i jedu crvenog mesa koliko god žele. Vlasti 

mogu da ih informišu, ali ljudi ionako vrlo dobro znaju šta je zdravo, a šta ne", dodala je. 

Na pušače se gleda kao na otpadnike iz društva, dodala je Listhaug, bivša pušačica. 

"Mislim da se brojni pušači osećaju kao otpadnici, kao da moraju da se kriju, a to je glupo. Iako pušenje 

nije dobro jer šteti zdravlju, odrasli ljudi bi morali sami da odluče šta rade", istakla je. 

Glavna sekretarka norveške Lige protiv raka kaže da bi komentari nove ministarke zdravlja mogli 

naštetiti javnom zdravlju. 

"Mnogi ljudi će poslušati ono što ona kaže. To javno zdravlje vraća nekoliko decenija unazad", rekla je An 

Lize Rejel. 

Listhaug, čija je desničarska Napredna stranka deo četvorostranačke koalicije predvođene 

konzervativcima, od ranije je poznata po kontroverzama. Prošle godine je morala da da ostavku na 

mesto ministarke pravosuđa nakon što je laburiste i hrišćanske demokrate optužila da su im "prava 

terorista" važnija od nacionalne sigurnosti, pošto su te dve stranke blokirale zakon koji bi vlastima 

omogućio da oduzmu norveško državljanstvo osobama osumnjičenim za terorizam.  

Hrišćanske demokrate tada su zapretile da će, ako Listhaug ne odstupi, srušiti vladu. 

Godine 2016. javnost ju je ismejala kada je iz spasilačkog broda skočila u Sredozemno more "kako bi iz 

prve ruke videla kako je to biti migrant". 
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